
 
Vänsterförbundets fullmäktigegrupps motion om att öka inflyttningen till kommunen, "Inflyttningskampanj: 
Mål 100" (Sfmge 10.11.2020 § 108) 
 
899/00.01.02/2020 
Stadsfullmäktige 10.11.2020 § 108 
  
Beslut Stadsfullmäktige antecknade följande motion för kännedom: 
 
 "Stadens ekonomi är som bekant mycket svår och ett balanseringsprogram har 

uppgjorts. De flesta punkterna handlar om nedskärningar/effektiveringar, men i 
slutet av programmet finns några punkter som handlar om att stärka stadens 
livskraft. Till dem hör åtgärder för att öka inflyttning. Redan för flera år sedan var 
partigrupperna i staden ense om att inflyttningsfrågan bör vara högst uppe på 
den politiska agendan, men åtgärderna har trots det varit blygsamma. Nu 
minskar invånarantalet drastiskt, tyvärr. 

 
 Till den katastrofala covidpandemins positiva förändringar (ur vår stads synvinkel) 

hör den mycket starkt växande trenden att jobba på distans och den ökande 
närturismen, som har hämtat mera turister till skärgården än någonsin. Behovet 
av service för dem och för distansarbetarna kommer att vara stort också 2021. 
Likaså har det köpts fler fastigheter än på mycket länge, och behovet av 
byggnadsarbetskraft och andra slags entreprenörer är mycket stort i skärgården 
just nu. Skärgårdens dragningskraft har behandlats i media, både lokalt och 
nationellt. 

 
 Skärgården behöver alltså nya invånare som kan bidra till den service som behövs 

eller som kan stärka den företagsverksamhet som redan finns. Staden behöver 
nya invånare för att öka framtidstron, för att stärka lokalsamhällena och den 
viktiga tredje sektorn, för att minska behovet av försämringar i servicen och för 
att öka sina skatteinkomster. Inom några år kunde staden få ett uppsving som 
man inte tidigare ens kunnat drömma om. Men bara om man smider medan 
järnet är varmt, dvs. NU. 

 
 Det är alltså nu en kampanj bör inledas för att bl.a. hjälpa deltidsboende som 

distansarbetar att bli fastboende, ge rabatter på stadens tomter, att locka 
båtfarare och andra som känner varmt för skärgården att hitta en plats där de 
kan slå sig ner. Hela stadens personal bör, om möjligt, delta i kampanjen på olika 
sätt. Kimitoön har konsekvent redan länge jobbat för inflyttning, det är bara att ta 
modell av grannkommunen. Tredje sektorn, dvs. invånarna i många delar av 
staden är redan igång. 

 
 Vänsterförbundets fullmäktigegrupp föreslår att 
 
 staden omedelbart (i januari 2021) inleder en kampanj för att under 2021 få 

minst 100 nya invånare. Som drivande kraft i kampanjen behövs en 
”inflyttningscoach” eller dyl." 

 
 ___________________ 
 
 
Stadsstyrelsen 09.05.2022 § 134  
  
 
 



 
Beredare Näringslivschef Tomas Eklund, tfn 040 488 5675 
 fornamn.efternamn@pargas.fi 
 

Motionen tar upp en mycket viktig fråga. Den negativa befolkningstrenden för 
Pargas stad måste vändas för att trygga tjänster, ett rikt näringsliv och för att 
säkra tillräckliga skatteintäkter. Staden har under senare år systematiskt arbetat 
för en ökad inflyttning, viktigt har varit att öka attraktionskraften men också att 
förbättra nuvarande innevånares trivsel. Vi är alla ambassadörer för Pargas stad 
och det har stor betydelse för hur vi talar och tänker om vår stad.  
 
En mängd åtgärder har vidtagits såsom mycket synliga mediekampanjer (till 
exempel 5-sidors annonser i Hufvudstadsbladet), profilering och branding (”En 
riktig liten stad” med egen hemsida , videor etc.), arbetsgrupper har bildats i 
varje kommundel för att förbättra samarbetet stad/förtroendevalda/företagare, 
synliga infrainvesteringar har gjorts eller har inletts (gästhamnarna, 
Centralparken, köpcentret S-market/Lidl, Kreativa lärcentret) . 
 
Stadens arbete med att öka stadens attraktionskraft har gett goda resultat. 
Nettoinflyttningen som var negativ under åren 2016-2019 svängde till positiv år 
2020 och fortsatte så även 2021 då inflyttningen till Pargas inom landet var 575 
personer medan 552 flyttade ut. Tyvärr är nativiteten på en låg nivå och antalet 
avlidna är betydligt högre än antalet födda: netto -64 personer år 2021. 
Den senaste attraktionskraftsundersökningen (publicerad 29.4.2022) gav Pargas 
mycket goda resultat. Undersökningen genomfördes i 57 regionstäder och 
grundar sig på kring 13 100 enkätsvar. Gällande upplevd extern image kom 
Pargas på fjärde plats och när det gäller inflyttningsattraktionskraft placerade sig 
Pargas på åttonde plats. På indexet över intern kvarhållningskraft, som beskriver 
invånarnas vilja att stanna kvar, kom Pargas på en tredje plats. 
Även inom näringslivet har utvecklingen varit mycket positiv och i den viktigaste 
företagsenkäten Landskapsprognosen för Egentliga Finland (Varsinais-Suomen 
maakuntaennuste 2022) var Pargas den kommun som mest förbättrade sitt 
vitsord gällande samarbete med företagarna. 
 
Trots denna positiva utveckling kvarstår faktum; den totala befolkningen har 
minskat under senare år. Ett problem är bristen på bostäder, speciellt i 
skärgården ”bakom färjorna”. Situationen är utmanande, att bygga nya bostäder 
är dyrt vilket leder till en för hög hyresnivå. Det har varit mycket diskussion om 
att bättre utnyttja lediga gamla hus men någon större vilja till dylik verksamhet 
har inte funnits, fastighetsägare låter hellre huset vara tomt. 
Att ha ett bra utbud av attraktiva tomter är viktigt. Staden bör ha ett mångsidigt 
utbud med återkommande nyproduktion. Om vi har spännande nya områden att 
erbjuda kan man till exempel tänka sig att sälja kvarvarande tomter från ”gamla” 
områden till rabatterat pris och på det sättet väcka intresse och få synlighet. 
 
Denna fråga om inlyttning har debatterats i många sammanhang under senare år. 
I samband med arbetet med den nya strategin har tanken om temaår väckts. 
Inflyttning kunde lämpligen vara temat år 2023 vilket skulle betyda att hela 
staden under året målmedveteet prioriterar denna fråga. Detta ska i så fall även 
synas i tillräckliga resurser, dvs. beaktas då budgeten uppgörs under hösten 2022. 

 
Föredragande Stadsdirektör Patrik Nygrén, tfn 040 511 4383 
 fornamn.efternamn@pargas.fi 

 



Beslutsförslag Stadsstyrelsen beslutar att godkänna näringslivstjänsters redogörelse och föreslå 
att fullmäktige förklarar motionen slutbehandlad. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Delgivning Efter stadsfullmäktiges beslut: Motionsställaren, ledningsgruppen 
 
 __________________ 
 
 
Stadsfullmäktige 30.05.2022 § 69    
360/00.01.02/2022    
 
Beslutsförslag Stadsfullmäktige   

1) tar del av den utredning som getts med anledning av motionen och   
2) förklarar motionen slutbehandlad. 
 

Beslut Stadsfullmäktige 
1) beslutade att godkänna den redogörelse som avgetts med anledning av 
motionen och 
2) förklarade motionen slutbehandlad. 

 
Delgivning Motionsställaren, ledningsgruppen 
 
 __________________


